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Készült: 2023. szeptember 26-án a Budapest főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat 
Polgármesteri Hivatala Dísztermében a Közművelődési és Oktatási Bizottság ülésén. 

Jelen vannak: 
agy István 

Szabó Balázs 
Czinke Sára 
Szécsi Péter Pál 
Dr. Szabó Gábor 
Altfatter Adalbert 
Hladony Sándor 
Vasvári László 
László Jánosné 
Szabó Tiborné 
Szügyi Mihály 
Mező Tímea 
Németh Edit 
Nyíri János 
Dócs Gábor 

Bedő Katalin alpolgármester 
Dr. Moldván Tünde jegyző 
Dr. Gácsi Anett aljegyző 
Vesza Erzsébet osztályvezető 
Koleszár Zsuzsanna referens 

Nagy István elnök: 1637 órakor megnyitja az ülést. 
Megállapítja, hogy a Bizottság 15 fövel határozatképes. 
Közli, az egyebek napirendi ponthoz érkezett egy helyszíni kiosztású anyag Szabó Balázs 
képviselő úrtól. Mivel senkinek nincs kérdése, kiegészítése, szavazásra bocsátja a napirendet. 

57/2023. {IX. 26.) KOB határozat 
A Közművelődési és Oktatási Bizottság úgy dönt, hogy jelen ülésén az alábbi napirendi pontokat 
tárgyalja: 

1. Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. 
évi fordulójához való csatlakozásra (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 
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2. Tájékoztatás az újpesti nyári napközis táborról (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

3. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata fenntartásában működő 
Újpesti Nyár Óvoda és az Újpesti Játék-Mozgás-Kommunikáció Óvoda maximális 
csoportlétszám túllépésének engedélyezésére (nyílt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

4. Egyebek 
Javaslat Benedikt Hubert újpesti szobrászművész 1937-ben készült I. világháborús 
szobrának megvásárlására és felállítására (nyilt ülés) 
Előterjesztő: Szabó Balázs képviselő 

5. Javaslat az Újpest Gyermekeiért Jótékonysági Alap terhére kötött támogatási szerződés 
módosítására (zárt ülés) 
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester 

Szavazás eredménye: 15 igennel elfogadva (egyhangú) 

1. Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2074. évi 
fordulójához való csatlakozásra 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, valamint kérdés, hozzászólás nem lévén 
felteszi szavazásra a határozati javaslatot. 

58/2023. (IX. 26.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzatának Közművelődési és Oktatási Bizottsága 
úgy dönt, hogy javasolja a Képviselő-testületnek az Önkormányzat csatlakozását a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához, valamint 
javasolja, hogy a jelen előterjesztés mellékletében található „A" és „B" típusú pályázati felhívások 
2023. október 3. napjával kiírásra és meghirdetésre kerüljenek oly módon, hogy pályázati 
feltételként az egy főre eső jövedelemhatár az öregségi nyugdíj legkisebb összegének négyszerese 
legyen. 

Felelős: Polgármester, a feladatkörrel rendelkező Alpolgármester útján 
Határidő: azonnal 

Szavazás eredménye: 15 igennel elfogadva ( egyhangú) 

2. Tájékoztatás az újpesti nyári napközis táborról 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd közli, több szülő felháborodottan 
kereste meg, amit a Facebook bejegyzések is tanúsítanak, miszerint ebben az időszakban a 
napközis tábor étkezési díjai két és félszeresére nőttek. Kérdése, mikor és hogyan történt ennek a 
megállapodásnak az aláírása a szolgáltatóval. 
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Az előző évekhez képest sokkal többen vették igénybe a napközis tábort, ugyanakkor öt hétre 
rövidült le, érti, hogy ennek költségvetési okai lehettek, bár mégsem, hisz alsó hangon, 
tízmilliárdon ül az Önkormányzat, 

Bedő Katalin alpolgármester: Tájékoztatást ad arról, hogy, az idén öt hét volt a tábor, annak 
valóban költségveté i okai voltak, hiszen így is több mint hatvanöt millió forintjába került az 
Önkormányzatnak. Azt gondolja, a mai világban ez egy olyan összeg, amit senki sem 
kérdőjelezhet meg. Az étkezési díjjal kapcsolatban közli, nem az Önkormányzat állapította meg, 
hanem a közétkeztetési cég. Ezek az árak nyárra vonatkoztak, a szociálisan rászoruló gyermekek 
egyébként ingyenesen kaptak étkezést. Az Önkormányzathoz összesen kettő megkeresés érkezett. 
Sokkal több elégedett szülői levél érkezett, mint reklamáció. 

Nagy István elnök: Kérdezi, az a szolgáltató, aki év közben fele vagy harmadáron tud szolgaltatru, 
a nyáron miért nem. 

Bedő Katalin alpolgármester: Tájékoztatást ad arról, hogy a közétkeztetési cég, amikor nagy 
tételben hozza a kerületi iskoláknak az ételt, az más árkategória, mint amikor kisebb csomagokat 
szállít. 

Nagy István elnök: Közli, a két és félszeres áremelkedésre ez az érv nem fogadható el. Valamint 
annak az Önkormányzatnak, amelyiknek tízmilliárd forint van a számláján, bele kellene férnie, 
hogy nyolc héten át biztosítsa a napközis tábort. 

Bedő Katalin alpolgármester: Közli, mindenki tudja mennyivel csökkent a pedagógus állomány, 
tehát szervezési gondok is voltak. Azt gondolja, hogy egy ilyen színvonalas tábor minimum 
hatvanezer forintjába kerül a szülőknek. 

i agy István elnök: Egyetert azzal, hogy magas szinvonalú volt a tábor. Viszont nem találta az 
előterjesztésben, hogy a gyerekek a Tarzan Parkot meglátogatták volna. Valamint kifogásolja, 
hogy az anyagok nem kereshető formátumban kerülnek kiküldésre. Állandóan az alacsony 
pedagógus bérekről folyik a vita, ehhez képest, nem találni pedagógust a nyári napközis táborokba. 

Szabó Balázs: Közli, az Újpesti Toma Egylet táboroztatása örvendetes, viszont úgy látja, az 
élsporttal az UTE nem foglalkozik eleget. 

Németh Edit: Azt támogatná, hogy a pedagógusok nyáron ne dolgozzanak, ugyanis a köztudatban 
lévő két hónap szabadság valójában nem kettő hónap, hanem sokkal kevesebb. 

Nagy István elnök: Több kérdés, hozzászólás nem lévén felteszi szavazásra a határozati 
javaslatot. 

59/2023. {IX. 26.) KOB határozat 
A Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Közművelődési és Oktatási Bizottsága úgy 
dönt, hogy elfogadja a 2022/2023. tanév nyári iskolai tanítási szünetében, az Újpesti Toma Egylet 
által megszervezett és lebonyolított nyári napközis táborról készült tájékoztatást. 

Felelős: Bedő Katalin alpolgármester 
Határidő: azonnal 

Szavazás eredménye: 15 igennel elfogadva (egyhangú) 
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3. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önko1mányzata fenntartásában működő Újpe ti 
Nyár Óvoda és az Újpesti Játék-Mozgás-Kommunikáció Óvoda maximális csoportlétszám 
túllépésének engedélyezésére 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, valamint kérdés, hozzászólás nem lévén 
felteszi szavazásra a határozati javaslatot. 

60/2023. (IX. 26.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzatának Közművelődési és Oktatási Bizottsága 
úgy dönt, hogy javasolja a Képviselő-testületnek, hogy engedélyezze az Újpesti yar Óvoda és az 
Újpesti Játék-Mozgás-Kommunikáció Óvoda maximális csoportlétszám túllépését, a 2023/2024. 
nevelési évre az alábbiak szerint: 

2x-es * 3x-os * 
Tényleges szorzóval szorzóval Számított Óvoda/csoport számítandó számítandó 

csoportlétszám gyermekek gyermekek csoportlétszám 
létszáma létszáma 

Ujpesti Nyár Ovoda 
Halacska csoport 24 fő 0 fő l fő 26 fő 
Ujpesti Játék-Mozgás- 
Kommunikáció Óvoda 
Maci csoport 25 fő l fő 26 fő 
*··.1:: enyhe értelmi [ogvatékos. beszédfogvatékos vagv pszichés (ei/ődési zavarral kü::clő sajátos nevelési ioénvű tanulot két 
gyermekként. a mozgásszervi. érzékszervi. kozépsúlyos értelmi fogyatékos autizmus spektrum zavarral kü::dő vag; 
ha/mo::ottan fogyatékos gyermeket. tanulót három gyermekként kell figyelembe venni a:: óvodai csoport számitásánál. •· 

Felelős: Polgármester, a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján 
Határidő: azonnal 

Szavazás eredménye: 15 igennel elfogadva (egyhangú) 

4. Egyebek 
Javaslat Benedikt Hubert újpesti szobrászművész 193 7-ben készült I. világháborús szobrának 
megvásárlására és felállítására 

Nagy István elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát, majd megadja a szót az előterjesztőnek, 
Szabó Balázs képviselő úrnak. 

Szabó Balázs: Közli, egy zárt Facebook, aukciós csoportban talált rá a kereskedőre, aki 
meghirdette az I. világháborús bronzszobrát, aminek a története egészen érdekes és arra gondolt, 
hogy az Önkormányzat megvásárolhatná. 

Vasvári László: Nem támogatja a szobor megvásárlását, hisz az eredetéről semmit sem tudni. 
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Czinke Sára: Egyetért Vasvári László képviselő úrral, nem gondolja, hogy egy Facebook hirdetés 
alapján kellene az Önkormányzatnak egy kétes eredetü mütárgyat vásárolnia. 

Németh Edit: Úgy véli, Szőllősy Marianne helytörténész segítségével fel kellene becsültetni a 
szobor értékét. 

Szécsi Péter Pál: Közli, hogyha az eladó tudná igazolni a szobor eredetét, az nagyban segítene a 
korrekt döntésben, ameddig ez nem történik meg, nincs miről beszélni. 

Mező Tímea: Nem érti, ha Újpestnek már van hősi emlékmüve, akkor miért kellene mellé tenni 
egy másik szobrot. 

Altfatter Adalbert: Közli, utánanézett a szobrásznak és sajnos érintett volt 1939-ben egy nyilas 
ügyben, miszerint ő és néhány társa nyilas plaketteket készítettek és terjesztették Újpesten. Ezért 
nem tudja támogatni a javaslatot. 

Nagy István elnök: Azt gondolja, esetleg ez a szobor az Újpesti Helytörténeti Gyüjteményben jó 
helyen lenne, valamint a szobor eredetét mindenképpen meg kellene vizsgálni a további kínos 
helyzetek elkerülése végett. Közli, ismer legalább két olyan művészt is Újpesten, akik 
díszpolgárok és a rendszerváltás előtti időszakban elég furcsa, megkérdőjelezhető szobrokat 
készítettek, de itt a művészeti alkotás a lényeg. 

Altfatter Adalbert: Azt gondolja, egy békésebb társadalomban nem probléma, hogy egy müvészt 
nem a politikai meggyőződése, hanem alkotásai alapján ítélik meg. Viszont itthon országos 
napilapok címlapjára kerülne az Önkormányzat azzal, hogy egy nyilas szobrásznak állított 
emlékművet. 

Szécsi Péter Pál: Egy mondattal szeretné még kiegészíteni az előbbi hozzászólasát, miszerint ez 
nem egy klasszikus szobor, hiszen egy szobornak talpazata van és függőlegesen áll. 

Szabó Balázs: Reagálva az elhangzottakra, módosító javaslatnak elfogadja, az eredeti határozati 
javaslatok helyett, hogy az Újpesti Helytörténeti Gyüjteménybe kerüljön a szobor. 

Czinke Sára: Kérdezi, az Önkormányzat nevében tárgyalt az eladóval. 

Szabó Balázs: Közli, annyit mondott az eladónak, hogy a szobor megvásárlását az Önkormányzat 
figyelmébe ajánlja. 

Nagy István elnök: Közli, a nyolcszázezer forintos árat túlzónak tartja. Több kérdés, hozzászólás 
nem lévén felteszi szavazásra a módosított határozati javaslatot. 

61/2023. {IX. 26.) KOB határozat 
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzat Közművelődési és Oktatási Bizottsága úgy 
dönt, hogy megbízza az Újpesti Helytörténeti Gyüjtemény vezetőjét Szöllősy Mariannet, Benedikt 
Hubert újpesti szobrászművész I. világháborús bronzszobra eredetének felkutatásával. 
A Bizottság továbbá úgy dönt, hogy a szobrot elhelyezésre javasolja az Újpesti Helytörténeti 
Gyüjteménybe. 

----~------------------~ -----•·--•····-··--·-•--····•------· 
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Szavazás eredménye: S igennel és 10 nemmel elutasítva 

Nagy István elnök: Mivel az .Egyebek" napirendi ponthoz senkinek nincs több hozzászólása, 
ezért 17°7 órakor zárt ülést rendel el. 

Kmf. 

Nagy István 
bizottsági elnök 

Szécsi Péter Pál 
jegyzőkönyv hitelesítő 
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